
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 7226 8400 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Slotsholmsgade 10 1216 København K. T +45 7226 8400 F +45 3393 3510 www.justitsministeriet.dk jm@jm.dk 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 424 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 16. december 2020. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

 Thomas Højgaard 

  

  

Folketinget Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark 

 

Dato: 23. december 2020 
Kontor: Politikontoret 

Sagsbeh: Mads Helsted Laursen 

Sagsnr.: 2020-0030-5343 
Dok.: 1764755 

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 423 

Offentligt



 

 
2 

Spørgsmål nr. 424 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for antallet af trusler og sygemeldin-

ger i vagtbranchen?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 

 

”Rigsadvokaten har undersøgt mulighederne for at trække op-

lysninger fra politiets sagsstyringssystem (POLSAS) om antal-

let af sager om trusler i vagtbranchen.  

 

POLSAS er et journaliserings- og sagsstyringssystem, der er op-

bygget således, at der journaliseres på en gerningskode, som 

knytter sig til en eller flere lovovertrædelser. I forbindelse med 

sagens afslutning registreres en afgørelsestype, som angiver 

straffesagens resultat. POLSAS vil således kunne bruges som et 

redskab til at oplyse bl.a., hvor mange anmeldelser eller afgø-

relser der vedrører en given lovovertrædelse. Det vil derimod 

ikke uden videre være muligt at trække data af mere detaljeret 

karakter. 

 

Det bemærkes i den forbindelse, at der i POLSAS ikke findes 

selvstændige gerningskoder vedrørende trusler mod vagter. Det 

er derfor ikke muligt ved elektronisk udtræk fra POLSAS at til-

vejebringe oplysninger om antallet af sager om trusler i vagt-

branchen. Det vil således forudsætte en omfattende manuel gen-

nemgang af et meget stort antal sager, hvis de ønskede oplys-

ninger skal tilvejebringes.” 

 

Jeg har bedt mine embedsmænd om at forhøre sig hos vagtbranchen i for-

hold til, om vagtbranchen kan bidrage med oplysninger (tal/statistik) om an-

tallet af trusler og sygemeldinger i branchen samt eventuelle udfordringer, 

når der løses opgaver i risikoområder. Såfremt dette er tilfældet, og vagt-

branchen er indforstået hermed, vil Justitsministeriet eftersende oplysnin-

gerne til Folketingets Retsudvalg.  
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